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Kaopla 27.01.2021 § 3 
 
   

Valmistelija: varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto, puh. 020 615 

7224, helena.kuusisto(at)kouvola.fi 

Valtuusto hyväksyi 11.11.2019 varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvi-

tyksen, joka laadittiin nopealla aikataululla vuoden 2019 alkupuolella 

osana kaupunginhallituksen päättämiä talouden tasapainottamistoi-

menpiteitä, joihin kuuluivat myös palveluverkkoselvitykset. Varhaiskas-

vatuksen palveluverkon jatkoselvitys sisältyi yhtenä lisäsäästötoimenpi-

teenä Perlaconin raporttiin. Koronan ja lomautusten vuoksi selvitystyön 

valmistuminen viivästyi alkuperäisestä aikataulusta.    

Nyt käsittelyssä olevan varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvityksen 

tavoitteet ovat: 

– varmistaa terveellinen ja turvallinen varhaiskasvatusympäristö, joka 

tukee lapsen varhaiskasvatuksen laadukasta toteutumista. Tämän 

lisäksi se luo henkilöstölle ergonomisen ja työhyvinvointia tukevan 

työympäristön, joka antaa hyvät mahdollisuudet työssä kehittymi-

seen ja osaamisen vahvistamiseen. Tavoitteena on tukea eheää ja 

läsnä olevaa johtamista ja johtajuutta. 

– varmistaa varhaiskasvatus- ja opetussuunnitelmien mukainen oppi-

misympäristö ja toimintakulttuuri, joissa erityisinä painopisteinä ovat 

ympäristökasvatus ja lasten liikkumisen sekä lapsen mielen hyvin-

voinnin tukeminen kokonaispedagogisen toiminnan kautta. Myös 

TVT- ja digiosaamista vahvistetaan. 

– järjestää varhaiskasvatus ja tukipalvelut tehokkaasti, taloudellisesti 

ja laadukkaasti. Tilojen suunnittelussa huomioidaan kestävät ratkai-

sut ja elämäntapa. 

– lisätä perheiden palvelussa toimintavarmuutta ja ennakoitavuutta. 

– lisätä kaupungin vetovoimaa.  

Palveluverkon kehittämisessä on huomioitu pienten lasten määrän alu-

eellinen kehitys, päiväkotikiinteistöjen kuntokartoitusten tulokset, jousta-

van esi- ja alkuopetuksen järjestämisen edellytykset sekä varauduttu 

hallitusohjelmasta aiheutuviin lisätarpeisiin (mm. varhaiskasvatuksen 

osallistumisasteen nostaminen, maksuton esiopetus viisivuotiaille ja 

työllisyyden parantaminen). 

Varhaiskasvatuksen palveluverkko on suunniteltu viidelle eri perhekes-

kusalueelle, jotka ovat yhtenäiset toimialan palveluissa ja yhteistyössä 

Kymsoten kanssa.  



Evaus on tehty tässä palveluverkkoselvityksessä virkamiestyönä. Työ-

ryhmässä on ollut varhaiskasvatuspäällikön lisäksi eri alueiden varhais-

kasvatusyksiköiden johtajia. Tulevista investointihankkeista ja niihin liit-

tyvistä palveluverkon muutoksista tehdään aluekohtaisesti yksityiskoh-

taisemmat evaukset. Tällöin on mahdollista paremmin kuulla tulevia 

käyttäjiä. 

Varhaiskasvatuksen palveluverkkomuutoksen merkittävimmät  säästöt 

saadaan henkilöstökustannuksissa, palvelujen ostoissa ja 

kiinteistökustannuksissa sen jälkeen, kun uudet investoinnit valmistuvat. 

Yksityiskohtaiset laskelmat tuodaan tiedoksi kunkin päiväkoti-

investoinnin käsittelyn yhteydessä.  

Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitys ja päiväkotien kuntokartoitus  

ovat liitteenä.  

Vaikutusten ennakkoarviointi (EVA): 

EVA tehty. Evaus sisältyy tämän pykälän Varhaiskasvatuksen palvelu-

verkkoselvitys -liitteeseen.  

Lisätietoja: varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto, puh. 020 615 

7224, helena.kuusisto(at)kouvola.fi. 

Kasvatus- ja opetusjohtajan ehdotus: 

Kasvatus- ja opetuslautakunta osaltaan hyväksyy liitteenä olevan var-

haiskasvatuksen palveluverkkoselvityksen ja siihen sisältyvät toimenpi-

teet. 

Kasvatus- ja opetuslautakunnan päätös: 

Kasvatus- ja opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 

Asiantuntija toimitilajohtaja Arto Kuitikka poistui kokouksesta tämän asi-

an käsittelyn jälkeen klo 18.08. 

____________ 

Kh 08.03.2021 § 76 

  

Varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto esittelee palveluverkkoselvi-

tystä kokouksessa. 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallituksen ehdotus kaupunginvaltuustolle: 

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä liitteenä olevan varhaiskasvatuk-

sen palveluverkkoselvityksen ja siihen liittyvät toimenpiteet. 



Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta ko-

kouksessa ja se on nähtävillä yleisessä tietoverkossa 9.3.2021 lukien. 

Varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto sekä kasvatus- ja opetusjoh-

taja Veikko Niemi liittyivät kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 

14.33. 

Kokous keskeytettiin tämän asian käsittelyn jälkeen tauon pitämistä var-

ten klo 15.04 – 15.16. 

____________ 

Kv 15.03.2021 § 24 

      

Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitys ja päiväkotien kuntokartoitus 

ovat liitteenä.  

Kaupunginhallituksen ehdotus: 

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä liitteenä olevan varhaiskasvatuk-

sen palveluverkkoselvityksen ja siihen liittyvät toimenpiteet. 

Asian käsittely: 

Ryhmäpuheenvuoroja käyttivät valtuutetut Henna Hovi (SDP), Ville 

Kaunisto (KOK), Liisa Varjola (KESK), Kaija Spies (VIHR), Jari Käki 

(PS), Mika Byman (VAS) ja Juha Huhtala (Liik). 

Puheenvuoroja käyttivät valtuutetut Kirsi Seppälä, joka esitti, että palve-

luverkkoselvityksen kohtaan 5. Keskusta lisätään, että Kaipiaisten ja 

Utin päiväkodit jatkavat. 

Vastauspuheenvuoron käytti varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto, 

joka tekee lisäyksen teknisenä korjauksena varhaiskasvatuksen palve-

luverkkoselvitykseen. 

Puheenvuoroja käyttivät myös valtuutetut Minna-Kristiina Mattila, Mika 

Byman, Päivi Kossila, Jenni Aikio, Birgit Koskela, Jorma Liukkonen, Si-

nikka Rouvari, Sari Hyytiäinen, Liisa Varjola, Tapio Karvonen, Matti 

Lindholm, Jukka Nyberg, Harri Helminen, Ville Kaunisto, Juha Huhtala 

ja Jorma Suninen. 

Vastauspuheenvuoroja käyttivät varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuu-

sisto ja kasvatus- ja opetusjohtaja Veikko Niemi. 

Mika Byman teki seuraavan muutosesityksen 1 esityslistan kohtaan 7, 

Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitys. Esitän, että sivulta 3, en-

simmäisestä kappaleesta poistetaan lause ” Uudet päiväkodit rakenne-



taan vähintään 126 paikkaisiksi, joissa lapsiryhmät sijoittuvat omiin koti-

alueisiinsa.” 

Mika Byman teki seuraavan muutosesityksen 2 esityslistan kohtaan 7, 

Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitys. Esitän, että suunnitelman si-

vulta 3, kolmannesta kappaleesta poistetaan lause ” Eri alueilla tulisi ol-

la tarjolla monipuolisesti eri palveluvaihtoehtoja: kaupungin omia päivä-

koteja, perhepäivähoitoa ja yksityistä päiväkotitoimintaa.” 

Jorma Liukkonen kannatti Mika Bymanin muutosesityksiä. 

Jenni Aikio teki seuraavan muutosesityksen lisäyksestä sivulle 3 kappa-

leeseen 2. ” niin, että keskisen alueen vuorohoitoyksikkö palvelee kaik-

kina aikoina. Lisäksi tarpeen mukaan arvioidaan vaativan vuorohoidon 

järjestämistä ennakkovarauksella yhdessä tai useammassa päiväkodis-

sa.” 

Sari Hyytiäinen kannatti Jenni Aikion muutosesitystä. 

Sari Hyytiäinen teki seuraavan muutosesityksen kohtaan 7, sivulle 2 

”Palveluverkon kehittämisellä varmistetaan varhaiskasvatus- ja opetus-

suunnitelmien mukainen oppimisympäristö ja toimintakulttuuri, joissa 

erityisinä painopisteinä ovat ympäristökasvatus ja lasten liikkumisen se-

kä lapsen mielen hyvinvoinnin tukeminen kokonaispedagogisen toimin-

nan kautta sekä monilukutaidon ja digiosaamisen vahvistaminen.” 

Jenni Aikio kannatti Sari Hyytiäisen muutosesitystä. 

Jenni Aikio veti oman muutosesityksensä pois. 

Puheenjohtaja totesi, että asiasta on suoritettava äänestys, koska kes-

kustelun aikana oli tehty kolme kannatettua ehdotusta, jotka poikkeavat 

pohjaehdotuksesta. 

Puheenjohtaja esitti, että ensin äänestetään Mika Bymanin muutosesi-

tyksestä 1 siten, että ne, jotka kannattavat pohjaehdotusta äänestävät 

JAA ja ne, jotka kannattavat Mika Bymanin ehdotusta äänestävät EI. 

Valtuusto hyväksyi äänestysesityksen ja äänestystavan yksimielisesti. 

Suoritettiin äänestys, jossa annettiin 54 JAA-ääntä ja 5 EI-ääntä. 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

Puheenjohtaja totesi Mika Bymanin ehdotuksen tulleen hylätyksi. 

Puheenjohtaja esitti, että seuraavaksi äänestetään Mika Bymanin muu-

tosesityksestä 2 siten, että ne, jotka kannattavat pohjaehdotusta äänes-

tävät JAA ja ne, jotka kannattavat Mika Bymanin ehdotusta äänestävät 

EI. Valtuusto hyväksyi äänestysesityksen ja äänestystavan yksimieli-

sesti. 

Suoritettiin äänestys, jossa annettiin 57 JAA-ääntä ja 2 EI-ääntä. 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 



Puheenjohtaja totesi Mika Bymanin ehdotuksen tulleen hylätyksi. 

Puheenjohtaja esitti, että seuraavaksi äänestetään Sari Hyytiäisen muu-

tosesityksestä siten, että ne, jotka kannattavat pohjaehdotusta äänes-

tävät JAA ja ne, jotka kannattavat Sari Hyytiäisen ehdotusta äänestävät 

EI. Valtuusto hyväksyi äänestysesityksen ja äänestystavan yksimieli-

sesti. 

Suoritettiin äänestys, jossa annettiin 51 JAA-ääntä ja 8 EI-ääntä. 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

Puheenjohtaja totesi Sari Hyytiäisen ehdotuksen tulleen hylätyksi. 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 

____________ 

 


